
 

 

Referat af møde i Radiograf Rådets Hovedbestyrelse 

 22.05.2023 kl. 09.00 – 15.30 
Mødeleder: CGH  

Ordstyrer: CS 

Referent: JF  

Dagsorden 

01. Mødet åbnes           09.00 

02. Godkendelse af dagsorden         09.05 

03. Godkendelse af referat af møde den 13. april 2023      09.10 

04. TEMADRØFTELSE: Indsatsområder i 2024, 2025 og 2026     09.15 

05. DRØFTELSE: Budgetramme for 2024, 2025 og 2026      12.00 

06. BESLUTNING: Formalia i forbindelse med Radiograf Rådets kongres 2023   13.00 

07. BESLUTNING: Ændringsforslag i forhold til Radiograf Rådets love    13.15 

08. ORIENTERING: Ny TR-grunduddannelse       13.45 

09. ORIENTERING: Radiograf Rådets deltagelse på Folkemødet 2023    14.00 

10. ORIENTERING: Overenskomst 2024 – status og fremdrift     14.15 

11. ORIENTERING: Gensidig orientering, erfaringsudveksling og sparring    14.30 

12. Formandskabet og Sekretariatet orienterer (mundtligt)     14.50 

13. Det politisk pusterum (mundtligt og uden referat)      15.00 

14. Kommende møder i Hovedbestyrelsen (mundtligt)      15.15 

15. Eventuelt           15.20 

16. Tak for i dag og eventuelle bemærkninger til mødets gennemførelse   15.25 

                   

Bemærk, at punkter til BESLUTNING, DRØFTELSE eller ORIENTERING har et sagsforklæde, hvor sagens 

baggrund og indhold præsenteres sammen med en kort indstilling. Der kan være bilag til sagsforklædet. 

Øvrige punkter på dagsordenen har ikke tilhørende sagsforklæder og bilag.   

 

Fremmødte 

Formandskab: Christian Gøttsch Hansen (CGH)                                                                                                 

Region Hovedstaden: Stinne Lausten Munthe-Brun (SLMB) og Torben Kirk Lehnskov (TKL)                                        

Region Sjælland: Katja Svanevig Dornsø (KSD) og Jesper Gunder Morsing (JGM), suppl. for Nadja          

Region Nordjylland: Susanne Kornbeck Thomsen (SKT) og Karina Baadsgaard Christensen (KBC), suppl. for 

Johan                                                                                                                                                                                

Region Midtjylland: Lise Bro (LB)                                                                                                                            

Region Syddanmark: Lars Jensen (LJ) og Johnny Jensen (JJ)                                                                                    

RSD: Josephine Vadgaard (JV)                                                                                                                                    

Lederne: Pica Andersen (PA) 

 

 

Sekretariatet:                                                                                                                                                                

Christian Strøm (ordstyrer)                                                                                                                                   

Jeanette Fischer (referent)                                                                                                                                       

Søren Hanager (punkt 9)                                                                                                                                            

Mille Giehm-Reese (punkt 7) 

  



Side 2 

Orlov fra hovedbestyrelsesarbejdet:                                                                                                                      

Nadja Christensen (barsel)                                                                                                                                         

Johan Tandrup Kensler (sygdom) 

 

Afbud fra: Christina Bagge Thisted-Høeg  

 

1. Mødets åbning 

  

2. Godkendelse af dagsorden 

INDSTILLING:  Formandskabet indstiller, at Hovedbestyrelsen: 

  Godkender den foreliggende dagsorden. 

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET:  SLMB ønsker emne tilføjet under punkt 15 Eventuelt: Indmeldelser - gøren og laden.  

 

BESLUTNING: Den foreliggende dagsorden blev godkendt. 

3. Godkendelse af referat fra møde den 13. april 2023 

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at Hovedbestyrelsen: 

  Godkender det foreliggende referat. 

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET:  

 

BESLUTNING: Det foreliggende referat blev godkendt. 

4. TEMADRØFTELSE: Indsatsområder i 2024, 2025 og 2026  

SAGSFREM- 

STILLING: Hovedbestyrelsens beretning for Kongressen har ved de seneste kongresser ud over den rent 

retrospektive del indeholdt en række særskilt markerede udsagn dækkende 

Hovedbestyrelsens principper og ønsker for de kommende tre års arbejde. 

Eksempler på særskilt markerede udsagn i kongresberetninger: 

 

”Vi vil til efteråret afdække de muligheder der kunne være med et samarbejde med UCD – herunder 

tilbud fra Radiograf Rådet med undervisning i Danmark af undervisere fra UCD” [Kongreshæftet for 

Kongres 2017, s. 22]. 

 

”I den kommende kongresperiode vil Hovedbestyrelsen kigge Radiograf Rådets struktur efter i 

sømmene, og om fornødent stille ændringsforslag på næste kongres” [Kongreshæfte for Kongres 

2014, s. 23]. 

 

”Samarbejdsaftalen med DSA om karrierevejledning fortsætter i 2021” [Kongreshæfte 2020, s. 45]. 
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Formuleringerne af de principper, der skal gælde og ønskerne for Radiograf Rådets 

fremtidige arbejde, har i tidligere beretningssammenhænge været relativt brede og kun 

sjældent specifikke. Med henblik på at igangsætte en debat i Hovedbestyrelsen om, hvilke 

principper der skal være bærende for de kommende tre års arbejde i Radiograf Rådet, og 

hvilke projekter eller konkrete initiativer der eventuelt skal tages i perioden, vil Christian 

Gøttsch Hansen på mødet holde et mundtligt oplæg om de tanker og idéer, den 

konstituerede formand på nuværende tidspunkt har, idet Hovedbestyrelsens medlemmer 

opfordres til at bidrage med deres tilsvarende respektive tanker, idéer og perspektiver. 

Den konstituerede formand vil i sit oplæg bl.a. berøre følgende emner og problematikker 

nævnt i en ikke-prioriteret rækkefølge: 

• Medlemmernes fortsatte kompetenceudvikling, herunder udfordringer i relation til kandidat- 

og forskeruddannelse (ph.d.) 

• Behovet for en overordnet strategi for Radiograf Rådet i forlængelses af de tidligere drøftelser 

om Radiograf Rådet 2030  

• Radiografuddannelsen og spørgsmålet om indplacering af den kliniske praksis i relation til den 

teoretiske del 

• Fleksibel arbejdstilrettelæggelse og relationen til Worklife Balance og mulighederne for 

kompetenceudvikling 

• Rekruttering af medlemmer og fastholdelse af disse 

• Spørgsmålet om nye faggrupper – bl.a. røntgenassistenter – der udfordrer radiografernes 

traditionelle ansættelses- og fagområde 

• Radiograf Rådets medlemsoptagelsesområde og spørgsmålet om hvorvidt det kan og bør 

udvides 

• Den teknologiske udvikling på det radiografiske område og brugen af AI 

• Samarbejder og alliancer med andre organisationer 

Oplægget og den efterfølgende debat har til hensigt at afklare Radiograf Rådets holdning 

og eventuelle handlingsbehov i den kommende periode og vil dermed kunne indgå som 

baggrund for formuleringerne af Hovedbestyrelsens arbejdsprincipper og aktivitetsønsker. 

   

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 

Hovedbestyrelsen på baggrund af det mundtlige oplæg drøfter den kommende 

kongresperiodes indsatsområder. 

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET:  Hovedbestyrelsen drøftede hvilke principper, der skal være bærende for næste 

kongresperiode: 

 

• Medlemmernes kompetenceudvikling, herunder problematikker i relation til kandidat og 

forsker uddannelse (ph.d.). 

Der bør i uddannelsesguiden stå, at SDU tilbyder kandidatuddannelsen cand.scient.san. 

(sundhedsvidenskabelig kandidat). 

• Behovet for en overordnet strategi for Radiograf Rådet i forlængelse af tidligere drøftelser om 

Radiograf Rådet 2030 

Arbejdet skal hurtigst muligt genoptages og medlemmerne bør bredt involveres. 

• Radiografuddannelsen og indplaceringen af klinisk praksis i relation til uddannelsens teoretiske 

del. 

Uddannelsen skal strikkes rigtigt sammen. Arbejdsmiljøet er en udfordring. Optag på skolerne 

øges for at kompensere for frafaldet.     

• Offentlig drevne vikarbureauer på tværs af afdelinger 

Fænomenet findes bl.a. i Region Sjælland. 

• Mere fleksibel arbejdstilrettelæggelse i relation til work life balance og muligheder for højere 

grad af indflydelse på tilrettelæggelse af eget arbejdsliv.   
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AKUT-beredskab/4-dages arbejdsuge/accept af medarbejdernes medbestemmelse. Der sker 

overdiagnostisk. 3 doblet indenfor de sidste år.  

 

• Rekruttering og fastholdelse af medlemmer. 

Medlemsfremgangen skal fortsætte. Synlighed for særligt de studerende er vigtig. 

• Radiograf Rådets medlemsoptagerområde og om vi skal kunne optage andre medlemmer 

end autoriserede radiografer og radiograf studerende.  

Screeningsassistenter/røntgensygeplejersker. Der er mange ”modeller”. Der arbejdes videre 

med emnet i den næste kongresperiode. 

• Den teknologiske udvikling på det radiografiske område og brugen af kunstig intelligens.  

Højere faglighed. Kurserne skal appellere til flere tværfaglige grupper.     

• Samarbejde med andre organisationer. 

Flyttetanker - evt. samarbejder med andre organisationer/fusion. 

 

BESLUTNING:   

5. DRØFTELSE: Budgetramme for 2024, 2025 og 2026  

SAGSFREM- 

STILLING: Radiograf Rådet har frem til 2022 oplevet en støt stigende medlemstilgang, der som 

konsekvens har haft en positiv indvirkning på Radiograf Rådets økonomi. 

Kontingentindtægterne for de senere år kan illustreres sådan: 

 

Den generelt stigende medlemstilgang gennem mange år kan for perioden 2016 - 2021 

illustreres som nedenfor. 2021 var det første år i perioden, hvor antallet af aktive medlemmer 

faldt. Fra 2.289 aktive medlemmer i 2020 til 2.208 aktive medlemmer i 2022. 

 

Radiograf Rådet havde i 2016 kontingentindtægter for lidt over 10 mio. kr., mens 

kontingentindtægterne i 2022 var på små 12,3 mio. kr. Samlet set en stigning i 

kontingentindtægterne på knap 8 % for perioden. Stigningstakten fra år til år har svinget 

mellem ca. 0 % (fra 2021 til 2022) til 6 % (fra 2016 til 2017 og 2017 til 2018). Stigningstakten har 

overordnet betragtet været for nedadgående for de sidste to-tre år, men samtidig ligget over 

de budgetmæssige forventninger på 2 % kontingentstigning pr. år. 
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SPØRGSMÅL til Hovedbestyrelsen: 

Hvad er Hovedbestyrelsens forventninger til de kommende års medlemsudvikling og deraf 

følgende kontingentindtægtsudvikling? 

På aktivitetssiden har Radiograf Rådet de senere år udvidet betragteligt, hvilket naturligvis har 

påvirket omkostningssiden. Omkostningerne er i perioden 2016 til 2022 steget fra 8,8 mio. kr. i 

2016 til 14,7 mio. kr. i 2022 svarende til en omkostningsstigning i perioden på 67 %. Udviklingen 

kan illustreres således: 

 

Stigningen i omkostninger dækker såvel over aktivitetsudvidelser på det politiske niveau – bl.a. 

fuldtidsfrikøbt formand, som på det sekretariatsmæssige plan – bl.a. ansættelse af 

sekretariatschef m.fl. som enkeltstående større initiativer – bl.a. udarbejdelsen af større 

analyser af eksterne leverandører og medlemsjubilæumsfest. 

SPØRGSMÅL til Hovedbestyrelsen: 

Hvad er Hovedbestyrelsens forventninger til de kommende års aktiviteter; ses der større 

projekter igangsat eller taget andre (økonomisk) markante initiativer? 

Trods det generelt stigende aktivitetsniveau har den stigende medlemsudvikling og deraf 

følgende stigning i kontingentindtægterne betydet, at Radiograf Rådets regnskaber i de 

fleste år i perioden 2016 til 2022 har udvist positive resultater, hvor resultatet i 2022 har været 

det eneste negative (-1.6 mio. kr.). 

 

 

De typisk positive resultater i perioden 2016 til 2022 har ført til, at Radiograf Rådets 

formueopbygning i perioden har været positiv, hvor formuen er forøget fra 12,1 mio. kr. i 2016 

til 17,4 mio. kr. ved udgangen af 2022. Udviklingen kan illustreres således: 
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Udviklingen i egenkapitalen svarer til en vækst på 43 %.  

SPØRGSMÅL til Hovedbestyrelsen: 

Hvad er Hovedbestyrelsens holdning i forhold til at forelægge Kongressen budgetter i 

underskud henset til formuens størrelse? 

 

INDSTILLING:    Formandskabet indstiller, at: 

Hovedbestyrelsen drøfter de stillede spørgsmål og i øvrigt giver sine principielle holdninger i 

forhold til udarbejdelse af budgetter for årene 2024, 2025 og 2026 til kende.  

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET: Vi har i mange år haft en medlemsfremgang, men nu sker der en opbremsning. Regnskabet 

for 2022, viser for første gang over en længere årrække et underskud. Dette er ikke 

overraskende, da der er søsat mange projekter samt flere ansættelser i sekretariatet. 

  

Vi kan sagtens budgettere med et underskud. Vi har bl.a. et PR-budget ifm. OK24. 

  

 Der er oparbejdet en egenkapital og medlemmerne skal have noget retur for pengene. 

 

 Økonomien skal tilpasses de nuværende forhold, hvorfor budgettet skal være retvisende. 

 

 Egenkapitalen skal være vores styrke og vi kan/skal ikke tage af denne.  

   

 Der er ønske om en mindre kontingentstigning. Medlemmerne får ikke mere for pengene, 

men priserne er steget alle vegne. 

 

 De ubrugte AKUT-midler i 2022 indgår i egenkapitalen. Radiograf Rådet (eller for den sags 

skyld andre organisationer) har ikke været udsat for at skulle tilbagebetale ubrugte AKUT-

midler, hvorfor eventuelle overskud beholdes i Radiograf Rådets økonomi. 

 

BESLUTNING: Der udarbejdes et budgetforslag for 2024-2026 indeholdende en mindre kontingentstigning.  

6. BESLUTNING: Formalia i forbindelse med Radiograf Rådets kongres 2023  

SAGSFREM- 

STILLING: Radiograf Rådets kongres 2023 afvikles den 28. oktober 2023 i Huset, Hindsgavl Allé 2, 5500 

Middelfart, og i henhold til Radiograf Rådets love skal tidspunkt og sted offentliggøres i 

Radiografens juni-udgave sammen med den foreløbige dagsorden for Kongressen. 

I Radiograf Rådets love § 15, stk. 11 skal dagsordenen for Radiograf Rådets kongres som 

minimum indeholde følgende punkter: 

”Valg af dirigent og referent”, ”Hovedbestyrelsens beretning med princip- og 

handlingsprogram”, ”Godkendelse af regnskaber”, ”Indkomne forslag”, ”Fremlæggelse af 
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rammebudgetter, herunder fastsættelse af kontingent”, ”Valg af formand”, ”Valg af 

næstformand”, ”Nedsættelse af Uddannelsesfondens bestyrelse” og ”Eventuelt”. 

Disse obligatoriske punkter var i forbindelse med Kongressen i 2020 suppleret af et par 

yderligere formalia- punkter (valg af stemmetællere, godkendelse af dagsorden og 

forretningsorden i forbindelse med kongressens afvikling) samt et punkt om struktur 

(Hovedbestyrelsens sammensætning) og et punkt om lovændringer. Idet Hovedbestyrelsen 

også på Kongressen i 2023 vil fremlægge forslag til lovændringer, skal punktet også i 2023 

fremgå af dagsordenen, som annonceres i Radiografen. 

Afhængigt af Hovedbestyrelsens drøftelser i forhold til ønsker for hvorledes Kongressen afvikles 

udarbejdes forslag til forretningsorden for Kongressen til Hovedbestyrelsens senere 

godkendelse. 

For så vidt angår valg af dirigent foreslår Formandskabet cand.jur. og advokat (bestalling i 

depot) Lars Dahl Gulmann som dirigent. Lars har en meget lang og relevant erfaring fra 

fagbevægelsen og har bl.a. været dirigent ved talrige generalforsamlinger, møder m.v. Lars 

Dahl Gulmanns cv er vedlagt som bilag til dette punkt. 

 

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 

Hovedbestyrelsen godkender den foreløbige dagsorden for Kongressen der afvikles den 28. 

oktober 2023, som følger: 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af referent 

3. Valg af stemmetællere 

4. Godkendelse af dagsorden 

5. Godkendelse af forretningsorden 

6. Fremlæggelse af Hovedbestyrelsens beretning 

7. Godkendelse af årsregnskaber for 2020, 2021 og 2022 

8. Behandling af eventuelt indkomne forslag 

9. Behandling af forslag til lovændringer 

10. Behandling af særlige indsatsområder i 2024, 2025 og 2026  

11. Fremlæggelse af budgetter for 2024, 2025 og 2026, herunder fastsættelse af kontingent 

12. Annoncering af valg af Radiograf Rådets formand 

13. Annoncering af valg af Radiograf Rådets næstformand 

14. Nedsættelse af Uddannelsesfondens bestyrelse 

15. Eventuelt 

Og, at 

Hovedbestyrelsen godkender, at Hovedbestyrelsen på Kongressen den 28. oktober 2023 

foreslår cand.jur., advokat Lars Dahl Gulmann som dirigent. 

Endelig, at: 

Hovedbestyrelsen drøfter eventuelle ønsker eller idéer til Kongressens afviklingsform. 

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET: SKT spurgte til dirigentens honorar. Honoraret vil ligge indenfor den samme ramme som 

tidligere.  

 Punkt 12 og 14 byttes om. 

   

BESLUTNING: Hovedbestyrelsen godkendte herefter den foreløbige dagsorden.   

7. BESLUTNING: Ændringsforslag i forhold til Radiograf Rådets love 

SAGSFREM- 



Side 8 

STILLING: Radiograf Rådets love er som følge af, at disse efterhånden er 25-26 år gamle, ikke på alle 

områder opdaterede og fuldkommen i tråd med medlemmernes og Radiograf Rådets virke. 

Med henblik på at afdække, hvor Hovedbestyrelsen ser problemstillinger, der bør løses i 

forhold til de nugældende love, blev Hovedbestyrelsen på sit møde den 13. april 2023 

forelagt en række temaer til Hovedbestyrelsens drøftelse. Drøftelserne mundede ud i, at flere 

omformuleringer af nuværende paragraffer forelægges på dette møde, mens atter andre 

temaer endnu ikke er færdigdrøftede og forelægges til videre drøftelse på dette og 

eventuelt kommende møde i Hovedbestyrelsen. 

I Bilag 7.1 er oplistet de paragraffer, Hovedbestyrelsen drøftede problemfelter i forhold til på 

mødet den 13. april 2023, idet forslag til ny- og omformuleringer er medtaget, der hvor dette 

har været ønsket af Hovedbestyrelsen. Andre problemstillinger er fortsat uafklarede og 

afventer Hovedbestyrelsens nærmere stillingtagen. 

 

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 

1. Hovedbestyrelsen beslutter de i Bilag 7.1 foreslåede ny- og omformuleringer af § 3, stk. 1, § 4, 

stk. 4, § 4, stk. 8, § 10, stk. 2, § 13, stk. 4, § 13, stk. 5, § 15, stk. 5, § 15, stk. 13 og § 18, stk. 5. 

2. Hovedbestyrelsen fortsætter sine drøftelser af temaerne angivet under D) og J) i Bilag 7.1 

 

BEHANDLET 

PÅ MØDET: A: OK 

B: OK ved tilføjelse af bortgang til sidst. 

C: OK  

D: TR-valget i indeværende år gælder for en 2-årig periode. Derefter overgås til en 3-årig 

periode med afsæt i 2025. 

E: OK 

F: For- og næstformand skal nævnes som regionsformand og regionsnæstformand.   

G: Der udsendes stemmeseddel til alle aktive medlemmer samt studerende til afgivelse af 

stemme til valg af formand/næstformand. 

H: Et på Kongressen behandlet forslag skal bringes til urafstemning blandt de aktive 

medlemmer og studerende, når mindst……. 

  I: OK 

J: Vælges bland aktive og seniorer. Vælges for en 3-årig kongresperiode. Dette gælder også 

suppleantposten. 

 

Der tilføjes en ny paragraf: Aktive medlemmer kan opstille til formand og næstformand. 

 

BESLUTNING: Hovedbestyrelsen besluttede herefter de foreslåede omformuleringer.  

8. ORIENTERING: Ny TR-grunduddannelse  

SAGSFREM- 

STILLING: Radiograf Rådets tillidsrepræsentanter har i mange år deltaget i grunduddannelsen udviklet 

og drevet af Dansk Sygeplejeråd, idet Radiograf Rådet har haft et tæt samarbejde med 

Dansk Sygeplejeråd om uddannelsen. Dansk Sygeplejeråd har i et stykke tid barslet med 

ændringer af uddannelsen, og på mødet vil TR-udvalgets formand, Lars Jensen, orientere 

Hovedbestyrelsen om ændringerne og indholdet af og formen på den fremtidige TR-

grunduddannelse. 

   

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 
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Hovedbestyrelsen tager den mundtlige orientering fra TR-udvalgets formand til efterretning og 

efter behov stiller opklarende eller uddybende spørgsmål til indholdet af og formen på den 

nye TR-grunduddannelse. 

  

BEHANDLET  

PÅ MØDET: Punktet blev fremlagt af Forhandlingskonsulent Shady Khalil, som ved hjælp af en PowerPoint 

viste og forklarede ændringerne i forhold til den tidligere uddannelse. Uddannelsen består nu 

af 5 moduler og løber over 2 år. I forbindelse med den nye uddannelse, er der brug for politisk 

deltagelse på 2 af de 5 moduler. 

  

BESLUTNING:  Hovedbestyrelsen tog den mundtlige orientering til efterretning. 

9. ORIENTERING: Radiograf Rådets deltagelse på Folkemødet 2023  

SAGSFREM- 

STILLING: Radiograf Rådet har ved flere lejligheder deltaget på Folkemødet på Bornholm. På grund af 

COVID-19 pandemien er det dog første gang siden 2019, at Radiograf Rådet sender en 

delegation afsted. I det til punktet tilhørende bilag findes en orientering om de aktiviteter, der 

på nuværende tidspunkt er planlagt, idet andre vil kunne komme til, inden Folkemødet finder 

sted i dagene 15.-17. juni 2023.  

  

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 

Hovedbestyrelsen tager den i Bilag 9.1 skitserede plan for Radiograf Rådets aktiviteter på 

Folkemødet på Bornholm til efterretning. 

 

BEHANDLET   

PÅ MØDET: Punktet blev fremlagt af kommunikationsmedarbejder Søren Hanager. Delegationen består 

af 5 deltagere, heraf en politiker.  

Der gennemføres to typer aktiviteter på Folkemødet. Dels i form af en pop up event hos 

samarbejdspartnere, hvor deltagerne kan prøve en VR-simulation, hvor de skal lave røntgen 

af et håndled. Med VR-simulationen som sprængbræt indbydes der til dialog om relevante 

emner som f.eks. personalemangel, samarbejde mv. Denne pop up event gennemføres i 

Sundhedsteltet i samarbejde med Danske Osteopater, på Fagbevægelsens Plads hos FH og 

hos Styrelsen for Patientsikkerhed. 

Herudover deltager konstitueret formand Christian Gøttsch Hansen i debat hos Danske 

Osteopater ”Hvordan bidrager vi til et stærkere sundhedsvæsen” og i en anden debat 

arrangeret af DSR i Sundhedsteltet. 

 

BESLUTNING: Det bør overvejes, om der ved fremtidige folkemøder skal være deltagelse fra flere politikere i 

forhold til debatter mv. 

10. ORIENTERING: Overenskomst 2024 – status og fremdrift   

SAGSFREM- 

STILLING: Overenskomstforhandlingerne 2024 er fortsat i den indledende forberedende fase, og 

arbejdet vil de kommende måneder blive intensiveret. Formandskabet vil på mødet bl.a. 

kunne orientere om de indtil videre gennemførte medlemsmøder og møder afholdt i såvel 

Sundhedskartellet som Dansk Sygeplejeråd.  

  

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 

Hovedbestyrelsen tager den mundtlige orientering fra den konstituerede formand til 

efterretning. 
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BEHANDLET  

PÅ MØDET: CGH deltager i møder hos SHK-FU. Der tales stadig om, hvorvidt vi skal have en kattelem eller 

ej. Skal vi har en kattelem, kan man måske drøfte, hvor stor e ja/nej-stemmeforskel der skal 

være, inden denne kan benyttes. 

  Vi har ikke DSR’s ryg, så vi skal selv finansiere en evt. konflikt. Vi er nødt til at informere vores 

medlemmer, at det koster penge. 

 Der laves en kravsindsamling iblandt vores medlemmer, hvor hovedkravet er løn. Kravene skal 

afleveres senest den 31. august 2023. Nærmere tidsplan følger. 

  

BESLUTNING: Hovedbestyrelsen tog den mundtlige orientering til efterretning. 

11. ORIENTERING: Gensidig orientering, erfaringsudveksling og sparring  

SAGSFREM- 

STILLING: Orienteringer fra regionsbestyrelserne, lederne og de studerende samt udvalg kan med fordel 

fremover rumme følgende elementer, idet forudsætningen er, at orienteringen er mundtlig og 

gives af enten formanden eller næstformanden for den respektive regionsbestyrelse, 

henholdsvis en repræsentant for lederne, de studerende og udvalg: 

• Aktuelle sager på de radiografiske arbejdspladser der optager regionsbestyrelsen m.fl. 

• Rapportering fra eventuel deltagelse i eksterne arrangementer eller møder 

• Orientering om medlemsarrangementer afholdt siden sidste orientering af Hovedbestyrelsen – 

herunder deling af nyttige erfaringer, der kan anvendes af de andre regioner 

• Kommende medlemsarrangementer i støbeskeen – herunder invitation til at andre regioner 

m.fl. bidrager med input til arrangementerne 

• Udskiftninger på tillidsposter eller andet af betydning for det politiske arbejde fremadrettet  

Det bør være grundlæggende, at orienteringerne har et dobbelt sigte nemlig dels at 

opdatere de øvrige regioner m.fl. om arbejdet i den respektive organer og dels at invitere til 

input fra de øvrige hovedbestyrelsesmedlemmer i forhold til orienteringen. 

  

INDSTILLING: Formandskabet indstiller, at: 

Hovedbestyrelsen tager godt imod dette nu tredje forsøg på at opnå mere strukturerede og 

grundige orienteringer fra regionsbestyrelsernes, ledernes og de studerendes arbejde med 

det sigte at styrke sammenhold og sammenhængskraft i Radiograf Rådets arbejde. 

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET: HS v/SLMB:  

 Er i gang med at bestille div. merchandise. Afventer priser. Videresender til øvrige regioner, for 

at opnå bedst mulig pris. Har afviklet et heldagsmøde i bestyrelsen. Gentager fredagsbaren 

hver 2. md. Der er gang i en kampagne om videreuddannelse. 

 SYD v/LJ: 

 TR på OUH fratræder den 31. maj 2023. Der er allerede valgt en ny. FTR fratræder ligeledes. 

Pladser i FMU er besat samt i hovedudvalget. Arrangement til ZOO er tilrettelagt. 

 SJÆL. v/KSD: 

 Har afholdt online bestyrelsesmøde. Deltaget i FFO møde (FH-underudvalg). Der laves en stor 

TR-undersøgelse. Har afholdt TR Netværksmøde sammenlagt med Roadshow, hvor CGH og 

SH deltog. Store besparelser i regionen. Nadja er nedkommet med en pige       

 MIDT v/LB: 

 Har afviklet Roadshow med deltagelse af CGH og SK. Arrangement i Aqua – Silkeborg. Stor 

tilslutning. 

 NORD v/SKT: 



Side 11 

Har holdt lokalt bestyrelsesseminar. Der har været udpegning til MED. Har beholdt sin plads 

som den eneste og en suppleantplads i hovedudvalget. Vi bør udfordre dette. 

  RSD v/JV: 

De studerende har udgivet Radiografen for maj md. Har haft valg til bestyrelsen. Ingen deltog 

hvilket er ærgerligt. Der sættes fokus på det. Har deltaget i konference på Københavns 

Professionshøjskole, hvor de havde en stand og kaffevogn. Stor deltagelse. Nyt 

bestyrelsesmedlem fra UCL, Kathrin. Mangler et enkelt medlem fra KP. Herefter er bestyrelsen 

fuldtallig. 

 LEDERNE v/PA: 

 Intet nyt.  

 

 TRU v/LJ: 

 TR-Årskurset afholdes om en uge. Der er bl.a. OK24 og forhandling på programmet.  

 UDDANNELSESOMRÅDET v/CGH: 

 3-parts forhandlinger. Der er en del møder – gælder også for mellemlange- og 

videreuddannelser. Der afsættes puljer man kan søge, til dækning af transport til klinikken 

mm. 

 ARBEJDSMILJØ v/CGH: 

   Intet nyt. 

 AUE (ligestilling/arbejdsmiljø) v/SLMB: 

 Tema: Natarbejde. Forhandles med Dansk Arbejdsgiverforening. Nedsætter en 

arbejdsgruppe omkring vagter. Undtagelsesregel da det ikke hænger sammen. Mødet blev 

afholdt den 15. maj. Der skal være en afklaring med virkning fra start juni. I modsat fald et 

lovgrundlag. 

 

BESLUTNING: Hovedbestyrelsen tog de mundtlige orienteringer til efterretning. 

12. Formandskabet og Sekretariatet orienterer (mundtligt) 

SAGSFREM- 

STILLING:  

  

INDSTILLING:  

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET: CGH: 

 Der har været afholdt bestyrelsesmøde i FH. Kritik vedr. orientering om Lizette Risgaard 

(manglende kommunikation). En tredjedel af FH’s bestyrelse sidder ligeledes i 

Forretningsudvalget. De var informeret. 

 Har været i Sønderborg grundet en artikel i Sundhedsmonitor omkring screeningsassister. En 

god dag med en lang debat. Fik også vendt emnet CPD. 

 Har møde med dbio og Teknologisk Institut. Orientering herom følger ved næste HB-møde. 

 SIS skal have ny chef. Vi har fået oplyst at 1. runde-samtaler fandt sted den 15. maj 2023. 2. 

runde finder sted den 6. juni 2023. Der burde derfor være en ny chef på plads senest ultimo 

juni 2023. 

 

 JF: 

 Regionsrapporter pr. 30. april 2023 fremsendes den 23. maj 2023.  
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BESLUTNING: Hovedbestyrelsen tog de mundtlige orienteringer til efterretning.   

13. Det politisk pusterum (mundtligt og uden referat) 

SAGSFREM-                                                                                                                                                          

STILLING:  

 

INDSTILLING:  

 

BEHANDLET                                                                                                                                                                     

PÅ MØDET:  

 

BESLUTNING:  

14. Kommende møder i Hovedbestyrelsen (mundtligt) 

SAGSFREM- 

STILLING:  

 

INDSTILLING:  

 

BEHANDLET  

PÅ MØDET:    

  

BESLUTNING: Ekstra honorering ifm. bl.a. politisk deltagelse ved ny TR-grunduddannelse 

  Lønstrukturkommissionen 

  Regnskab 2022 

  Budget 2024-26 

  Rekruttering og fastholdelse 

15. Eventuelt 

SAGSFREM- 

STILLING: Regionsgeneralforsamling – tid og sted: 

  Næste regionsgeneralforsamling skal afvikles i tidsrummet den 1. marts – 15. april 2024. 

16. Tak for i dag og eventuelle bemærkninger til mødets gennemførelse 


